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Protokół Nr  5/2015 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu  27 kwietnia 2015 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 

Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 

 

Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 

2. Sytuacja finansowa Zakładu Komunikacji Miejskiej Sp. z o.o. oraz potrzeby w zakresie 

prawidłowego funkcjonowania. 

3.  Sprawozdanie  z  działalności  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białogardzie w 

2014 roku. 

4. Informacja z realizacji inwestycji miejskich miasta Białogard za I kwartał 2015 r. 

5. Analiza  stanu  gospodarki  odpadami  komunalnymi na terenie miasta Białogard za rok 

2014. 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zgody na zbycie przez Burmistrza nieruchomości komunalnej, 

b) w sprawie planu  dofinansowania  form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i 

przedszkoli prowadzonych przez Miasto, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 

kształcenie pobieranych od nauczycieli przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane na rok 2015, 

c) w sprawie planu nadzoru sprawowanego przez Burmistrza nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie warunków i jakości świadczonej 

opieki, 

d) w sprawie miejskiego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ofiar 

przemocy w rodzinie na lata 2015-2020, 

e) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Białogard na rok 2015, 

f) w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości stanowiących regionalną pomoc 

inwestycyjną, 
g) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa, 

h) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015. 

7. Ocena wykonania budżetu Miasta za 2014 rok. 
 8. Sprawy różne. 

 9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1  

 Posiedzenie o godz. 14.00 „otworzyła” przewodnicząca Komisji - Jadwiga 

Klonowska. Komisja przyjęła protokół z poprzedniej Komisji oraz przedstawiony porządek, 

głosując: za- 5 (jednogłośnie).   

 

 

Ad 2 

Odnośnie punktu dotyczącego sytuacji finansowej Spółki ZKM oraz potrzeb w zakresie 

prawidłowego funkcjonowania Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Prezes Zakładu 
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Komunikacji Miejskiej Sp. z o.o.  prosił o usprawiedliwienie nieobecności z uwagi na ten sam 

termin Rady Nadzorczej oraz o wyznaczenie innego terminu. 

 

Ad 3 

Sprawozdanie  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej w Białogardzie 

w 2014 roku. 

Przedstawiła: Karolina Krzemińska-Kumpin, Dyrektor MOPS 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Klonowska – pytała czy nie warto zastanowić się nad tematem co można byłoby zrobić, aby 

mieszkańcy nie korzystali z możliwości dawania tylko umieli korzystać z niej w inny sposób? 

Radna pytała co można w tym zakresie zrobić, czy mamy jakieś możliwości? 

Dyrektor – odpowiedziała, że nowa ustawa o pomocy społecznej nakłada działania 

środowiskowe i wspierające. Chodzi o integrowanie się społeczności, aby coś od siebie dać. 
Trudno to wprowadzić dla osób, które pokoleniowo korzystają z pomocy społecznej. 

Natomiast osoby wchodzące w ten system udaje się szybciej wyprowadzić. To osoby, które 

znalazły się w trudnej sytuacji i chcą z niej skorzystać. Wiele osób nauczyło się 
wykorzystywać ten system  na zasadzie dorabiania, ale udaje się takie osoby weryfikować. 

K.Skoczyk – pytał ile osób korzysta z  posiłków, jaki jest koszt jednego posiłku oraz czy 

przyznawane są w soboty i w niedziele? 

Dyrektor - odpowiedziała, że dziennie korzysta około 450 osób, a jesienią dochodziło nawet 

do 650 posiłków. MOPS odszedł od posiłków w weekendy, mimo, że są w stanie 

funkcjonować. Natomiast współpracowano z Caritasem ale już nie funkcjonuje. Przez jakiś 
czas prowadzony był tzw. prowiant dla osób najuboższych ale nie był odbierany i 

zrezygnowano. Obecnie koszt posiłku wynosi 4 zł i obejmuje tylko zupę. 
J.Klonowska – pytała czy jest możliwe, aby w tym okresie były przeprowadzane pogawędki, 

które przygotowałby te osoby do wyjścia z pomocy społecznej?  

Dyrektor – odpowiedziała, że osoby korzystające z posiłków regularnie mają kontakt z 

pracownikiem socjalnym.  

J.Klonowska – pytała czy po paczki zgłaszali się bezdomni oraz co robili z suchym 

prowiantem jak:  makaron, mąka? 

Dyrektor – wyjaśniła, że takie paczki są w okresie jesienno-zimowym i jest możliwość 
przygotowania posiłku w ogrzewalni. 

J.Klonowska – pytała czy pomoc przydzielana jest dla wszystkich jednakowo niezależnie czy 

ktoś ma niepełnosprawne dzieci czy też jakieś schorzenia? 

Dyrektor – odpowiedziała, że tak. 

J.Klonowska –  wobec powyższego Przewodnicząca Komisji uważała, że przepisy należy 

zmienić odgórnie. 

J.Andrusiak – pytał czy taka osoba bezdomna nie może otrzymać prowiantu? 

Dyrektor – odpowiedziała, że w ramach stowarzyszenia otrzymali z banku żywności w 

grudniu paczki żywnościowe, które były na miejscu przygotowywane i zostały przekazane 

około 1500 osobom. 

K.Skoczyk – pytał ile jest opiekunek i iloma osobami się zajmują? 

Dyrektor – odpowiedziała, że jest 13 opiekunek, które mają około 70 osób podopiecznych. 

J.Klonowska – pytała o ulgi prorodzinne czy dla osób mających umowy o dzieło, czy zlecenia 

zabierane są takie ulgi? 

Dyrektor - stwierdziła, że karta dużej rodziny funkcjonuje od czerwca 2014 roku i nie 

spotkała się z odmową. 
M.Siwek  – pytał  ile rodzin skorzystało z karty wielorodzinnej? 

Dyrektor – odpowiedziała, że na koniec 2014 r. wydano ponad 300 kart. 
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M.Siwek -  pytał ile jest miejsc, gdzie można w Białogardzie skorzystać z takiej karty? 

Dyrektor – odpowiedziała, że to karta ogólnopaństwowa. Inne ulgi to co innego niż karta 

dużej rodziny. 

 

Po wyczerpaniu dyskusji Komisja przyjęła przedstawione sprawozdanie, 

głosując: za-5 (jednogłośnie). 

 

Ad 4 

Informacja z realizacji inwestycji miejskich miasta Białogard za I kwartał 2015 r. 

(materiał w załączeniu). 

Przedstawił: Waldemar Marczyk, Naczelnik Wydz. IZP 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

K.Skoczyk – pytał o koszty związane z ul. Małcużyńskiego czy są większe czy na zakładanym 

poziomie? 

Naczelnik – odpowiedział, że w stosunku do kosztorysu  inwestorskiego koszty były większe, 

bo powiększono jezdnię o 1 m i zmieniono chodnik, aby można było parkować. Z tego co 

było zakładane to wystarczy jeszcze na ul. Połczyńską Boczną, bo materiały z rozbiórki tam 

wywożono. Poza tym dodatkowo wykonano miejsca parkingowe na ul. Małcużyńskiego. 

K.Skoczyk – pytał odnośnie ul. Połczyńskiej Bocznej czy jest możliwość z innej inwestycji 

dokończyć nieduży odcinek? 

Naczelnik – odpowiedział, że tam już była delegacja. Chodzi o odcinek 110 m. Naczelnik 

powiedział, że będzie się starał, aby to wykonać.  
Burmistrz – poinformował dodatkowo o inwestycji przy ul. Chrobrego. 

 

Po wyczerpaniu dyskusji Komisja przyjęła przedstawioną informację,  
głosując: za-5 (jednogłośnie). 

 

Ad 6 

  Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał w sprawie: 

a) w sprawie zgody na zbycie przez Burmistrza nieruchomości komunalnej, 

Przedstawiła: B.Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. GN 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

K.Skoczyk – pytał czy to wszystkie pomieszczenia, gdzie zajmowała Straż Miejska? 

Naczelnik – odpowiedziała, że tak poza strychem. 

K.Skoczyk – pytał czy można pomyśleć, aby te pomieszczenia zagospodarowała Spółka  

Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej? 

Burmistrz – odpowiedział, że nie, bo te pomieszczenia są  za małe. 

Przewodnicząca Komisji – poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie) . 

 

d) w sprawie miejskiego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ofiar 

przemocy w rodzinie na lata 2015-2020, 

 Przedstawił: Marcin Bachtiak, Przewodniczący Zespołu Interdyscyplinarnego 

 

Głos w dyskusji zabrali: 
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J.Klonowska – pytała czy ilość rodzin się zwiększa? 

Przewodniczący Zespołu – odpowiedział, że za rok 2013 wpłynęło 47 kart, za rok 2014 

wpłynęło 76 kart. To świadczy o tym, że wykrywalność jest większa. 

Przewodnicząca Komisji – poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

 

e) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Białogard na rok 2015, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 

 

Przewodnicząca Komisji – wobec braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 

f) w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości stanowiących regionalną pomoc 

inwestycyjną, 
Przedstawił: Walerian Ławnikowski, Kierownik Biura Prawnego  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak – powiedział, że uchwała straciła ważność w ubr. Radny pytał co by było, gdyby 

ktoś chciał rozpocząć inwestycję bez podjęcia tej uchwały? 

Kierownik BP – wyjaśnił, że aby skorzystać ze zwolnień od podatku najpierw musi wejść w 

życie ta uchwała oraz należy zgłosić zamiar inwestycyjny. Dopiero potem można dokonać 
zakupu materiałów. Natomiast zachowują moc ulgi na podstawie starej uchwały. 

Rozporządzenie unijne weszło 8 stycznia 2015 r. a rozporządzenie Rady Ministrów weszło w 

życie w lutym br. Jesteśmy trzecią gminą w województwie, która wprowadza taką uchwałę.  
Burmistrz – dodał, że nie było ani jednego przedsiębiorcy, który by dopytywał w tej sprawie. 

Kierownik BP – stwierdził, że była Pani ale została poinformowana o tej uchwale. 

P.Szyszlak – pytał czy trafiają do Burmistrza przedsiębiorcy, którzy nie radzą sobie z 

podatkiem, czy były jakieś zwolnienia z podatku w 2014 roku?  

Burmistrz – odpowiedział, że było kilku przedsiębiorców, którzy mieli problemy, ale nie z 

powodu podatku. Najczęściej problemy dotyczyły nietrafionych inwestycji. Wówczas 

uciekają od odpowiedzialności aż dochodzi do zaległości przerastających możliwości ich 

rodziny. W trudnych sytuacjach pomaga się przez odroczenie, umorzenie odsetek ale zawsze 

musi być przesłanka, że jest to w interesie przedsiębiorcy i Miasta.   

Kierownik BP – dodał,  że pomoc, o której mówił Burmistrz tj. odroczenia i ulgi jest zapisana 

w ordynacji podatkowej. W przypadku zwolnień przedsiębiorca musi odpowiedzieć na 

szereg pytań dotyczących źródeł finansowania. Jeśli chodzi o mikro i małe przedsiębiorstwa 

to są zwolnione ale  średnie muszą  zrobić bilans.  

Burmistrz – powiedział, że najczęstszą przyczyną trudnej sytuacji przedsiębiorców są  
nietrafione inwestycje albo nieuczciwy kontrahent.  

Przewodnicząca Komisji – poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
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g) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa, 

Przedstawił: Walerian Ławnikowski, Kierownik Biura Prawnego 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

P.Szyszlak – pytał o wgląd do akt w przypadku kontroli? 

Kierownik BP –  powołał się na przepisy ustawy o systemie oświaty, gdzie mówi się, że                  

osoby upoważnione do przeprowadzenia kontroli przez organy mają prawo wstępu do szkół, 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i placówek oraz wglądu do 

prowadzonej przez nie dokumentacji organizacyjnej, finansowej i dokumentacji przebiegu 

nauczania. 

Przewodnicząca Komisji – poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 

    Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 

Ad 5 
Analizę  stanu  gospodarki  odpadami  komunalnymi na terenie miasta Białogard za rok 

2014 przedstawiła Mariola Barcicka, Naczelnik Wydz. OŚ. 
 

Głos w dyskusji zabrali: 

P.Szyszlak – poruszył sprawę dzikich wysypisk, że jeżeli chcemy z czymś walczyć a nie ma 

gdzie zawieźć odpadów od przedsiębiorców np. z przetwórstwa to będzie beznadziejna 

walka. 

Naczelnik – wyjaśniła, że firma Ład San nie otrzymała pozwolenia na takie odpady i nie są 
objęte naszym systemem. Firma Ład San powinna uzyskać zezwolenie od Starosty na 

zbieranie takich odpadów. Dzisiaj szef Firmy złożył wniosek w tej sprawie. To zostanie  

uregulowane, bo obecnie za takie odpady są dodatkowe opłaty.  

Burmistrz – stwierdził, że zastanawiające jest, że przez tyle lat ktoś prowadził działalność 
gospodarczą a dopiero teraz stara się dojść gdzie można wywieźć odpad. Burmistrz pytał 

gdzie do tej pory taki przedsiębiorca wywoził? 

J.Andrusiak – pytał odnośnie dzikich wysypisk czy wiadomo, gdzie zostały zlikwidowane? 

Naczelnik – wyjaśniła, że w Urzędzie Miasta jest tylko podsumowanie, bo zdaje się raport do 

Państwowej Inspekcji Ochrony Środowiska. Natomiast w trakcie roku zbierają  informacje 

telefoniczne od szkół, które sprzątają. Poza tym ZGKiM Sp. z o.o. otrzymuje dotację na ten 

cel. Wówczas pisze się pismo, wskazuje się termin likwidacji wysypiska i odbiera się 
wykonanie pracy. 

 

Po wyczerpaniu dyskusji Komisja przyjęła przedstawioną informację,  
głosując: za-5 (jednogłośnie). 

 

Ad 6 c.d. 

  Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał w sprawie: 

 

b) w sprawie planu  dofinansowania  form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i 

przedszkoli prowadzonych przez Miasto, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 

kształcenie pobieranych od nauczycieli przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane na rok 2015, 

Przedstawiła: Marta Budna, Naczelnik Wydz. EKS  
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Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak – pytał o kwotę 1503 zł? 

Naczelnik - poinformowała, że w  pkt 4 będzie kwota 2614 zł, a w pkt 6 będzie kwota  900 zł. 

Przewodnicząca Komisji – poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie) . 

 

c) w sprawie planu nadzoru sprawowanego przez Burmistrza nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie warunków i jakości świadczonej 

opieki, 

Przedstawiła: Marta Budna, Naczelnik Wydz. EKS 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

K.Skoczyk – pytał kto to będzie kontrolował? 

Naczelnik – odpowiedziała, że osoba upoważniona przez Burmistrza. 

J.Andrysiak – pytał gdzie są takie żłobki? 

Naczelnik – odpowiedziała, że jeden jest prowadzony przez Pana A.Wojtasika na ul. 

Nowowiejskiego, a drugi przez Panią E.Król na ul. 1 Maja. 

Przewodnicząca Komisji – poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie) . 

                                                                                                                                                                                

h) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2015.  
Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

Pani Skarbnik dodała, że w ostatniej chwili uzyskała informację o zakupie na 

wyposażenie schroniska miejskiego około 30 bud w kwotach po około 450 zł. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

K.Skoczyk – pytał z czego wynika strata w spółce BOSiR? 

Skarbnik – odpowiedziała, że z ogólnej działalności, gdy dopłata nie wystarczyła na pokrycie 

kosztów zwiększa się dopłatę. 
J.Andrysiak – stwierdził, że teraz mamy 150 tys. zł wydać na schronisko, dlatego był 

przeciwko projektowi uchwały. 

Przewodnicząca Komisji – poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-3, przeciw-2, wstrzymało się-0. 

Ad 7 

 Komisja dokonała oceny wykonania budżetu Miasta za 2014 rok. 

Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Miasta Białogard na rok 2014  przedstawiła 

Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak – zwrócił uwagę na zapisy w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2014 rok, że wskazane byłoby zmniejszenie 

wysokości należności wymagalnych. 

Skarbnik – wyjaśniła, że na należności wymagalne składa się podatek od nieruchomości od 

osób prawnych - 3 mln 291 tys. zł, podatek od osób fizycznych - 2 mln 064 tys. zł, 
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wieczyste użytkowanie – 696 tys. zł, podatek transportowy od osób fizycznych - 135 tys. zł, 

mandaty – 211 tys. zł, czynsz z zasobów komunalnych lokali mieszkalnych i użytkowych - 5 

mln 353 tys. zł oraz fundusz alimentacyjny - 4 mln 664 tys. zł.  

P.Szyszlak – stwierdził, że w tamtej kadencji była amnestia na kwotę około 5 mln zł, gdzie 

umorzono całość. Radny pytał za jaki okres są te należności? 

Skarbnik – wyjaśniła, że to są należności na dzień 31 grudnia 2014 r. 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja  Budżetu i Finansów  Rady  Miejskiej  Białogardu  nie  wniosła  uwag  do  

przedstawionego  sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Miasta Białogard na rok 

2014  wraz  z  informacją  o  stanie mienia Miasta w roku 2014  i  wydała  p o z y t y w n ą 

opinię , głosując: za-5  (jednogłośnie). 

 

Ad 8 

 W sprawach  różnych głos zabrali: 

Przewodnicząca Komisji – poinformowała, że Burmistrz wystąpił z prośbą o zaopiniowanie 

wykazu zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej przy ul. Kołobrzeskiej, obr. 011, 

dz. nr 37/1 o pow. 388 m
2
. 

Burmistrz – przedstawił w/w wykaz informując, że przez zaszłość część działki znajduje się na 

terenie firmy Imperial, która dopiero teraz wystąpiła, aby to sprzedać na polepszenie 

warunków. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

M.Siwek – pytał czy bonifikaty na wykup mieszkań powrócą? 

Burmistrz – powiedział, że wrócimy do tematu. Burmistrz miał na ten temat neutralne zdanie. 

Burmistrz stwierdził, że należy zastanowić się czy nam to się opłaca. Gdy starsza osoba 

idzie do DPS-u to mamy dodatkowe mieszkanie. Z drugiej strony widać, że wspólnoty 

remontują i następuje poprawa wizualizacji miasta, dlatego Burmistrz byłby za sprzedażą. 
Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie wykaz zbycia 

nieruchomości przy ul. Kołobrzeskiej, obr. 011, dz. nr 37/1 o pow. 388 m
2 

w drodze 

bezprzetargowej, który przegłosowano: za-5 (jednogłośnie), opiniując pozytywnie. 

 

Na tym zakończono w/w punkt. 

 

Ad 9 

 Po wyczerpaniu tematyki o godz. 16.50  zakończono posiedzenie.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 

        Przewodnicząca  Komisji 

             Jadwiga Klonowska 


